
Protokół Nr LX/2023

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 5 października 2023 roku

Rozpoczęcie: godz. 14:00

Zakończenie: godz. 16:04

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Roman  Konieczny otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając  formułę:  „Otwieram  LX  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie”.  Przywitał  wszystkich

zebranych, a następnie stwierdził kworum i prawomocność obrad na podstawie listy obecności, która

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 1

Na liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 11 radnych, co stanowi kworum

do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Mariusz Borowiec,

2. r. Waldemar Ganczarek,

3. r. Joanna Kaczorowska,

4. r. Iwona Nieradka.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz Miasta Żarów Leszek Michalak,  Zastępca Burmistrza Przemysław

Sikora, Sekretarz Gminy Sylwia Pawlik oraz Skarbnik Gminy Renata Dawlewicz.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  porządek  obrad  otrzymali  radni  w  materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie.

Radny  Tadeusz  Pudlik zapytał  o  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wieloletnią

dzierżawę nieruchomości należącą do zasobów gminy Żarów …, który radni otrzymali na komisji, a

tego nie ma w porządku obrad, czy będzie na następnej sesji?

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że będzie to na następnej sesji.

Pytań  do  porządku  obrad  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  przedmiotowy

porządek obrad został przyjęty bez zmian i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1.  wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2023 rok.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 3

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, powiedział, że projekt był szczegółowo omawiany podczas

prac komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?



Burmistrz Leszek Michalak przeszedł do omawiania projektu uchwały w sprawie wprowadzenia

zmian w budżecie  gminy Żarów na 2023 rok i  powiedział,  że  istotą  zmian w tym projekcie  jest

ułożenie  realizacji  zadań  inwestycyjnych  w  latach  2023-24.  Zmiany  dotyczą  zarówno  uchwały

budżetowej,  jak  i  wieloletniej  prognozy finansowej.  Stąd  też  omawiając  tę  uchwałę  jednocześnie

omówił uchwałę kolejną. Do najważniejszych zmian umieszczonych w tym projekcie uchwały jest to

rozłożenie w czasie zadań inwestycyjnych. Zgodnie z przekazaną informacją o dofinansowaniu przez

organy, które nam dofinansowują zadania, musimy je tak dostosować w czasie, żeby przeprowadzić

przetargi, rozpocząć zadania i odpowiednio rozłożyć finansowanie. Jeśli chodzi o same zadania, są to:

budowa obwodnicy Pożarzyska, mamy już skompletowaną całą kwotę dofinansowania, potwierdzoną

na  dzień  dzisiejszy.  Planujemy  w  październiku  przeprowadzenie  przetargu,  przenosimy  kwoty

wykonania  na  rok przyszły.  Termin zakończenia  przewidujemy na maj  -  czerwiec.  Budowa dróg

dojazdowych do gruntów rolnych, w tym roku bardzo późno były informacje o dotacjach z Urzędu

Marszałkowskiego, pan Marszałek wyraził zgodę na to, żeby zadania były realizowane zarówno w

tym, jak i w przyszłym roku. Mamy dwa takie zadania. Pierwszym z tych zadań jest budowa dróg

dojazdowych do gruntów rolnych ulica Boczna w Mrowinach. To jest zadanie o wartości 530.000 zł

przy dofinansowaniu 156.000 zł. Chcemy przeprowadzić przetarg na wyłonienie wykonawcy jeszcze

w październiku,  natomiast  termin  realizacji  przewidujemy do maja  2024 roku. Drugim zadaniem,

które  będzie  realizowane,  jest  to  częściowe  dofinansowanie  zadania,  obwodnicy  Pożarzyska.

Wykonanie bezpiecznych przejść dla pieszych jest  to dotacja,  którą otrzymaliśmy na to zadanie z

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość zadania to jest 1.200.000 zł. W ramach tego zadania

chcemy wykonać bezpieczne przejście dla pieszych przy ulicy Armii Krajowej, przy skrzyżowaniu z

ulicą  Wiosenną  i  Spokojną  oraz  budowę pętli  autobusowej  przy  ulicy  Piastowskiej,  przy  szkole.

Planujemy, że przetarg jeszcze odbędzie się w październiku. Termin realizacji zadania do maja 2024

roku.  Otrzymaliśmy  dotację  również  na  remont  drogi  w  ulicy  Hutniczej,  ulicy  Słowiańskiej,

dofinansowanie jest z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Łączna wartość zadania szacunkowa to

jest 980.000 zł. To zadanie chcemy również zrealizować w okresie maj - czerwiec przyszłego roku.

Otworzyliśmy  przetarg  z  założeniem  realizacji  jeszcze  w  tym  roku,  ponieważ  po  rozmowach  z

potencjalnymi wykonawcami wiemy, że kwoty mogą być obniżone w sytuacji, w której nie będziemy

wymagali  tak  szybkiego  wykonania,  zdecydowaliśmy  się  na  rozłożenie  w  czasie  i  przesunięcie

realizacji tego zadania na rok przyszły. Będziemy ponawiali przetarg. Przebudowa dróg gminnych,

ulica Polna i Szkolna w Łażanach. W tej chwili jesteśmy na etapie kompletowania dokumentów. Jest

to  zadanie  dodatkowe,  na  które  uzyskaliśmy  dotacje  z  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Dróg  w

wysokości 2.013.606 zł, przy szacowanej wartości 3 mln zł. Jeżeli nie będzie żadnego zachwiania z

dokumentami  w  tej  chwili  będziemy  mogli  płynnie  przygotować  przetarg.  Odbyłby  się  on  na

przełomie październik -  listopad.  Bardziej  w listopadzie z realizacją  w roku przyszłym.  Następne



zadanie budowa drogi gminnej w Żarowie pomiędzy ulicą Wiejską i Górniczą. Otrzymaliśmy przed

tygodniem informację, że otrzymamy dotację na to zadanie w wysokości 2.666.456, 80 zł. Przetarg

będziemy chcieli zorganizować na przełomie listopada, grudnia, z realizacją w przyszłym roku. To

zadanie  będziemy w pełni  wprowadzać  na  kolejnej  sesji  za  3 tygodnie.  Kolejne  zadanie,  remont

chodnika  na  ulicy  Łokietka,  lewa  strona  od  ulicy  Chrobrego.  Jest  to  zadanie,  które  będziemy

realizowali wspólnie ze Spółdzielnią Mieszkaniową. To nowa rzecz, która wchodzi do budżetu i w

pierwszym etapie wprowadzamy kwotę 27.500 zł.  Powinno to wystarczyć na połowę zadania.  Na

drugą połowę mamy deklarację Spółdzielni o wspólnej realizacji w roku przyszłym. Kolejne zadanie,

remont drogi w miejscowości Mielęcin oraz drogi gminnej w miejscowości Buków. To jest fragment

ulicy Kwiatowej. Szacowana wartość tych zadań łącznie to jest 250.000 zł. Chcemy to zadanie jeszcze

w  tym  roku  zrealizować.  Otrzymaliśmy  również  informacje,  czekamy  jeszcze  na  potwierdzenie

oficjalne w formie dokumentu o przekazaniu środków dotacji na remonty kościołów. Wystąpiliśmy w

ramach  drugiego  naboru  w ramach  Rządowego  Funduszu  przeznaczonego  na  ochronę  zabytków.

Łączna kwota,  którą otrzymamy dla 3 kościołów w Zastrużu,  Imbramowicach i  Bukowie,  to jest

500.000  zł.  W  całości  realizacja  będzie  w  roku  przyszłym.  Wyłonienie  wykonawców  będzie  w

porozumieniu z parafiami. Kolejne zadanie, na które otrzymaliśmy informacje o przyznaniu dotacji,

będziemy wprowadzali zarówno te remonty kościołów, jak i wymianę oświetlenia na ledy na terenach

wiejskich,  to  będziemy  wprowadzali  na  kolejnej  sesji  Rady  Miejskiej.  Wymiana  oświetlenia  o

wartości  1.100.000 zł.  To jest  bardzo duże  dofinansowanie,  bo  to  jest  przeznaczone  dla  terenów

popegeerowskich.  Następnie  poprosił  Pana  Burmistrza,  żeby  przedstawił,  jak  wygląda  realizacja

inwestycji objętych dofinansowaniami, realizowanych w tym roku, niepodlegających zmianie.

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora powiedział, że na terenie gminy Żarów trwa przebudowa dróg

gminnych  ulicy  Wiosennej,  Jaworowej  i  Topolowej  w Żarowie.  Jesteśmy już  na końcówce prac.

Zostały wylane już asfalty, teraz są regulowane studzienki. W ramach inwestycji Zakład Wodociągów

wymienił sieć wodociągową na tych ulicach. Wykonano nowe przyłącza, wybudowana została także

sieć  kanalizacji  deszczowej,  chodniki,  ścieżki  rowerowe,  oświetlenie  oraz  rondo  i  wyniesione

przejścia dla pieszych. W listopadzie zakończy się ta przebudowa, będzie uruchomiona i dostępna dla

wszystkich  droga.  Trwa  także  przebudowa  dróg  gminnych  ulicy  Cembrowskiego,  Stumetrówki  i

Księżnej  Jadwigi.  Na  ulicy  Cembrowskiego  jest  wykonana  podbudowa,  zacznie  się  niedługo

układanie kostki na ulicy Stumetrówki. Na ulicy Stumetrówka jest jeszcze dodatkowo wykonywane

oświetlenie.  Na  obu  drogach  jest  wykonywana  kanalizacja  deszczowa.  Na  księżnej  Jadwigi

rozpoczęły się też prace. Rozpoczynamy od kanalizacji deszczowej, tam będzie wykonany zbiornik na

wody  opadowe,  czyli  nie  będzie  wprost  woda  z  drogi  wpuszczana  do  kanalizacji  deszczowej,

ponieważ  wydolność  kanalizacji  deszczowej  na  ulicy  Piastowskiej  jest  mała,  więc  chcemy

wybudować zbiornik, który będzie przechwytywał wodę spływającą z Księżnej Jadwigi do czasu, aż



woda  z  Piastowskiej  spłynie,  on  tą  wodę  ze  zbiornika  będzie  wprowadzał  do  naszego  systemu

kanalizacji deszczowej. Jest to rzadko spotykane u nas, ale stosowane w wielu inwestycjach, żeby

odciążyć kanalizację deszczową, żeby uniknąć tych problemów, które mamy, że nagle tak duża ilość

wody wpływa do rur kanalizacyjnych i woda wybija w różnych miejscach, więc chcemy tą wodę

wyłapać wcześniej, dopiero ją wpuścić do kanalizacji. Tam będzie też wymienione oświetlenie. Będą

budowane ścieżki rowerowej i chodniki. Rozpoczęła się budowa dróg na ulicy Bukowej, Wierzbowej,

Jodłowej w Żarowie to na osiedlu domków jednorodzinnych. Tam też rozpoczęliśmy od kanalizacji

deszczowej,  bo  na  tych  ulicach  był  problem z  wodą,  tam był  niski  poziom przy  tych  drogach  i

podmywało  chodniki.  Kładziony  jest  rurociąg  w  stronę  potoku  Tarnawka.  Woda  będzie

odprowadzona  do  rzeki,  nie  do  kanalizacji  deszczowej,  żeby  ją  odciążyć.  Mamy  uzgodnienia  z

Wodami Polskimi i pozwolenie wodnoprawne na to, więc wykonujemy to zgodnie z przepisami. W

ramach inwestycji  będą wykonane drogi  z kostki  betonowej,  chodniki  tam, gdzie nie  ma,  ścieżki

rowerowe gdzieniegdzie są, więc one zostają, gdzie nie ma, będą dobudowane, będą wybudowane

parkingi, koło placu zabaw, który tam istnieje i oświetlenie. Prace mają się zakończyć do września

przyszłego  roku.  Trwa termomodernizacja  Szkoły  Podstawowej  w Imbramowicach.  W przyszłym

tygodniu kończy się pierwszy etap. W ramach pierwszego etapu zostały wymienione okna w szkole,

wszystkie  instalacje  wodne,  elektryczne,  ogrzewania  centralnego,  montowana  jest  pompa  ciepła,

wymalowane zostały klasy, wymieniana jest podłoga, remont łazienek, całe oświetlenie wymienione

jest na energooszczędne. W przyszłym tygodniu, tak jak mówiłem, będzie zakończone. Będą dzieci

wprowadzały się już do klas. Drugi etap rozpocznie się na wiosnę.  Ma się skończyć w lipcu.  W

ramach drugiego etapu będą prace już zewnętrzne prowadzone, czyli ocieplenie budynku z zewnątrz,

zamontowanie  paneli  fotowoltaicznych.  Trwa rewitalizacja  terenów zielonych  na  obszarze  miasta

Żarów.  To  jest  park  i  staw.  Nad  stawem większość  prac  ziemnych  została  wykonana.  Teraz  są

nasadzane  rośliny,  montowane  ławki,  kosze  na  śmieci,  pozostało  jeszcze  do  montażu  pomost

pływający i fontanna, uporządkowanie całego terenu i nasadzone będą jeszcze oprócz roślin drzewa.

W parku wykonywane są alejki.  Wszystkie działania  prowadzone są pod opieką konserwatora. W

uzgodnieniu z konserwatorem przygotowane położone są kable pod oświetlenie, plac pod altany, która

tam powstanie jest robiony, więc prace trwają, mają się zakończyć nad stawem i w parku w grudniu

tego roku.  Do tego czasu wykonawca ma obowiązek zakończyć zadania.  Rozpoczynamy budowę

dróg,  chodników przy  drogach  powiatowych  i  przy  drogach  gminnych,  to  są  zadania  w  ramach

funduszu sołeckiego w Imbramowicach i  w Bukowie.  Powiat  do tego zadania dorzuca w ramach

porozumienia 30.000 zł, koszt zadania 100.000 zł. Rozpoczyna się budowa chodników przy drogach

gminnych w Kalnie, w Łażanach, w Bożanowie, w Mrowinach i Wierzbnej. Wszystkie te zadania są

w ramach  funduszu  sołeckiego,  więc  muszą  się  zakończyć  w  tym roku.  Jesteśmy  po  przetargu,

jesteśmy w trakcie podpisywania umów z wykonawcami. Wykonujemy także oświetlenie na terenach



wiejskich i  w mieście,  to jest  w Imbramowicach,  Kalnie,  w Zastrużu,  Mielęcinie,  w Bukowie,  w

Pożarzysku,  Łażnach,  w  Wierzbnej,  a  także  w  Żarowie.  Wymiana  oświetlenia,  montaż  nowego

oświetlenia,  już jest  po przetargu,  w trakcie  wyłaniania wykonawcy. Jeżeli  te  zmiany do budżetu

zostaną zaakceptowane, to w przyszłym tygodniu będziemy chcieli podpisywać umowy i w ramach

takich  zadań,  częściowo  z  funduszu  sołeckiego  wykonujemy  place  zabaw  w  miejscowościach

Mielęcin, Mikoszowa, Gołaszyce, Kalno, Imbramowice oraz Kruków. Wyłonieni są wykonawcy. W

tym roku wszystkie te zadania zostaną wykonane.

Burmistrz  Leszek  Michalak  dodał,  że  z  tych  najważniejszych  zmian  zmniejszamy  planowany

dochód  o  kwotę  1.047.000  zł  ze  sprzedaży  nieruchomości.  To  są  nieruchomości,  które  mamy

przygotowane w strefie, powiązane z niedawno zakończoną inwestycją unijną, dotyczącą uzbrojenia

terenu strefy. Dwie działki udało nam się sprzedać, do końca roku sfinalizujemy już akty notarialne,

kolejne  mamy  przygotowane,  natomiast  już  widzimy,  że  ta  sprzedaż  przejdzie  na  rok  przyszły,

przenosimy ten dochód na rok przyszły. Zmniejszamy tu o 1.000.000 zł, natomiast na rok przyszły

przenosimy go też wprowadzając  dodatkowe obroty nieruchomości  do kwoty około 2.000.000 zł.

Zwiększamy  o  49.000  zł  planowane  zimowe  utrzymanie  dróg.  Zmniejszamy  o  50.000  zł  koszt

wywozu odpadów. Jest to zmniejszenie związane z oszczędnościami, które dotyczą miesiąca sierpnia.

Czekamy na informację,  jak to będzie we wrześniu,  zakładamy,  że w kolejnym miesiącu,  jak we

wszystkich poprzednich będą kolejne oszczędności i zwiększamy o 50.000 zł koszt zużycia wody i

energii w naszych świetlicach wiejskich. Wzrosty kosztów, dotyczące energii elektrycznej wymagają

zwiększenia tej pozycji w budżecie. 

Radny Roman Konieczny zapytał, czy w ramach drugiego etapu termomodernizacji budynku Szkoły

Podstawowej w Imbramowicach będzie  konieczność przenoszenia  dzieci  gdzie  indziej,  czy dzieci

pozostaną w budynku macierzystym?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora  odpowiedział,  że prace będą prowadzone tak,  żeby zajęcia

były  prowadzone  w  salach  lekcyjnych.  To  będą  prace  zewnętrzne,  czyli  elewacja  i  panele

fotowoltaiczne. Nie powinny kolidować z nauką dzieci w szkole.

Radny Tadeusz  Pudlik  zapytał,  czy  ulica  Cembrowskiego  nie  będzie  asfaltowana,  tylko  będzie

wykładana kostką?

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora  odpowiedział,  że cała ulica Stumetrówka i Cembrowskiego

będzie kostkowana. 

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, co dalej dzieje się z budową ronda przy wyjeździe z Mielęcina?

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  jest  to  inwestycja  prowadzona  przez  Generalną

Dyrekcję  Dróg  Krajowych  i  Autostrad.  Projekt  techniczny  został  wykonany.  W  tej  chwili  z

informacji,  które posiadamy,  przygotowywany jest  przetarg  w celu wyłonienia  wykonawcy, który

będzie mógł na wiosnę przystąpić do realizacji prac. 



Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że nie będzie opinii Komisji ds. Budżetu i Gospodarki,

ponieważ wczoraj na połączonym posiedzeniu komisji nie było kworum komisji budżetu.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2023 rok, została przyjęta. 

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                   Załącznik nr 4

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  budżecie  gminy  Żarów  na  2023  rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                                                     Załącznik nr 5

Uchwała nr LX/459/2023

Pkt  2.  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów.  Przedmiotowy  projekt  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.   Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  i  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedmiotowego

projektu uchwały?

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję

i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 11 głosach

„za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Żarów, została przyjęta.  Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.  Załącznik nr 7

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żarów stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.  Załącznik nr 8

Uchwała nr LX/460/2023

Pkt  3.  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości.  Przedmiotowy  projekt  uchwały

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  Załącznik nr 9

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, powiedział, że projekt był szczegółowo omawiany podczas

prac komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że dochody podatkowe są podstawą dochodów własnych

gminy.  Zapewniają  utrzymanie  jednostek,  remonty  dróg,  środki  na  przyszłe  inwestycje,

funkcjonowanie całej gminy. Projekt zakłada przyjęcie stawek ministerialnych przy wzroście około

15% w stosunku do roku ubiegłego. Wzrost ubiegłoroczny i tegoroczny w żaden sposób nie pokrywa

realnych  kosztów  inflacji.  Na  rok  bieżący  była  zgoda  ministerialna  na  podniesienie  dochodów

własnych gminy o 11,8%, w tej  chwili  na rok przyszły o 15%, czyli  razem niespełna  27% przy

wzroście kosztów energii elektrycznej na oświetlenie 98% i ponad podwojeniu kosztów ogrzewania

naszych instytucji,  wzroście związanym z wydatkowaniem środków na dochody pracowników. W

żaden sposób te 15% nie rekompensuje kosztów, które nakładane są na naszą gminę. W sytuacjach,

jeżeli  są  osoby  i  podmioty,  które  wymagają  wsparcia,  istnieje  możliwość  udzielenia  pomocy  de



minimis  i  o  taką  pomoc  pojedyncze  podmioty  występują.  Jest  to  zawsze  bardzo  szczegółowo

analizowane.  Wczoraj  w trakcie  komisji  było  zadane  pytanie  przez  pana  radnego,  jeśli  chodzi  o

podatek od nieruchomości,  jaka to jest kwota w budżecie na ten rok, to przypomnę jest to kwota

16.010.000 zł. Wzrost 15% oznacza wzrost na poziomie 2,4 mln zł. 

Radny  Tadeusz  Pudlik  zapytał,  czy  to  nie  powinno  być  tak,  że  komórki  powinny  być  niżej

opodatkowane, niż garaże?

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że to są nazwy poszczególnych elementów podatku od

nieruchomości, które obowiązują, natomiast komórki mieszczą się w budynkach pozostałych, nie w

garażach, to jest stawka dla budynków pozostałych. Od wielu lat stosujemy tę zasadę, jeżeli ktoś ma

rzeczywiste  problemy,  zgłasza  je  indywidualnie  jest  analizowany.  Natomiast  nie  ma  powodu,

żebyśmy mieli  systemowo obniżać,  czyli  pozbawiać  gminy dochodów, których jest  nie  za  wiele.

Trzeba  pamiętać,  że  systemowe  obniżenie  skutkuje  obniżeniem  subwencji  po  raz  drugi,  czyli

dwukrotnie się traci.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 11

głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie określenia wysokości stawek

podatku od nieruchomości, została  podjęta.  Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 10

Przedmiotowa uchwała w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 11

Uchwała nr LX/461/2023

Pkt  4.  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych.  Przedmiotowy  projekt

uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 12

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, powiedział, że projekt był szczegółowo omawiany podczas

prac komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Leszek Michalak  omówił  przedmiotowy projekt  uchwały  i  powiedział,  że na  terenie

naszej gminy znajdują się 53 zarejestrowane środki transportowe podlegające opodatkowaniu, w tym

16 przystosowanych jest do ruchu lokalnego. Są to te mniejsze pojazdy i 37, w skład których wchodzą

ciągniki  siodłowe  oraz  naczepy  do  transportu  ponadlokalnego.  Dla  35  środków  transportowych

proponujemy podwyżkę wyższą niż 15%. Dotyczy to ruchu ponadlokalnego. Prognozowany dochód z

tytułu przyjęcia tej uchwały to jest około 181 tys. zł. Tu jest ta sama zasada, że w przypadku, jeżeli

przedsiębiorca,  właściciel  środka  transportu  z  uzasadnionych  powodów z  niego  nie  korzysta,  ma

zawieszoną  działalność,  bądź  innego  rodzaju  sytuacje,  to  jest  to  indywidualnie  rozpatrywane.

Utrzymujemy zniżki od kwot maksymalnych dla środków transportowych ujętych w § 1 pkt 4 ppkt 1



a, b, ppkt 2 a, b, dotyczy to 19 środków transportowych, które są w naszej gminie. Proponowana

obniżka, jest obniżką 10% od stawki zaproponowanej przez ministerstwo, jako stawka maksymalna.

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję

i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku głosowania przy 11 głosach

„za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku

od środków transportowych, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 14

Uchwała nr LX/462/2023

Pkt 5.  zmiany  uchwały  nr  XXXIX/317/2022 Rady Miejskiej  w Żarowie  w sprawie  wyznaczenia

miejsc do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników na Targowisku

Miejskim „Mój Rynek” w Żarowie. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 15

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, powiedział, że projekt uchwały był omówiony na komisji,

do projektu była dołączona mapka, radni zapoznali się z tymi miejscami i zapytał,  czy radni mają

pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Burmistrz Leszek Michalak  powiedział,  że projekt ten jest  wypełnieniem wymogów formalnych

dotyczących przyporządkowania numerów stanowisk do prowadzenia handlu przez rolników i ich

rodziny. Zgodnie z ustawą Rada Miejska w formie uchwały wyznacza miejsca,  czyli  nie oznacza

fizycznie  stanowisk,  natomiast  wyznacza  miejsca  i  ten  projekt  spełnia  ten  wymóg.  Proponowane

wyznaczone  miejsca,  stanowiska usytuowane są we wschodniej  części  targowiska  i  uwzględniają

obecnie  wydzierżawione  punkty  sprzedaży  przez  rolników.  Są  to  dzierżawy  roczne.  Dodatkowo

wyznaczamy stanowisko nr 58, jako rolne i nieobjęte aktualną dzierżawą dla nowego, potencjalnego

rolnika  z  naszej  gminy.  Wolnych  stanowisk  jest  na  dzień  dzisiejszy  łącznie  22  na  98  stanowisk

znajdujących się na targowisku, co oznacza, że 76 stanowisk z 98 objętych jest dzierżawą roczną.

Dzierżawę  roczną  jako  opłatę  ponoszą  również  rolnicy.  Opłacający  dzierżawę  rolnik  nie  ponosi

innych opłat, w odróżnieniu od pozostałych dzierżawców, którzy płacą opłaty dzienną targowiskową

w dniu, w którym znajdują się na targowisku. Państwo na podstawie uchwały Rady wyznaczacie i to

wyznaczone  miejsca  zostaną  umieszczone  na  tablicy  informacyjnej.  Nie  ma  takiej  potrzeby,  ani

takiego obowiązku, żeby indywidualną tabliczką oznaczać, że ta osoba prowadzi dzisiaj działalność

handlową, jako rolnik na terenie targowiska. 

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że składał interpelację, że na targu nie ma miejsc wyznaczonych

dla  rolników i  otrzymał  odpowiedź,  że  takie  miejsca  na placu  targowym są oznaczone,  a  dzisiaj

przyjmujemy  uchwałę.  Dostaje  odpowiedź,  że  są  wyznaczone,  a  teraz  przyjmujemy,  że  dopiero



będziemy wyznaczać. 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że sposób wyznaczania nie odpowiadał zapisom, stąd też

to regulujemy w dniu dzisiejszym. Wyznaczanie miało miejsce w oparciu o wskazanie przez inkasenta

odpowiedzialnego  za  prowadzenie  targowiska.  Dzisiaj  regulujemy  te  sprawy  tak,  żeby  nie  było

wątpliwości. 

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że był na Targu pytał pana inkasenta, który mu odpowiedział, że

on w ogóle nie wie o czymś takim, jak bezpłatne miejsca wyznaczone dla rolników. Rolnik, który

sprzedaje swoje wyprodukowane rzeczy on może sprzedawać bezpłatnie ale na wyznaczonym, czy

oznaczonym miejscu?

Burmistrz Leszek Michalak  odpowiedział, że na mapce są wyraźne zaznaczone miejsca dzierżaw

dla rolników i oni mieli to wyznaczone w umowach dzierżaw. Natomiast brakowało uchwały Rady, w

związku z tym ta uchwała jest dzisiaj wprowadzana. 

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

W  imieniu  Przewodniczącego  Komisji  ds.  Rolnictwa  głos  zabrała  radna  Barbara  Zatoń  i

powiedziała, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Bezpieczeństwa,  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Mieczysław

Myrta powiedział, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany uchwały nr XXXIX/317/2022 Rady Miejskiej w Żarowie w sprawie wyznaczenia miejsc do

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników na Targowisku Miejskim

„Mój  Rynek” w Żarowie, została  przyjęta.  Głosowanie imienne  stanowi załącznik  do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 16

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/317/2022 Rady Miejskiej w Żarowie w

sprawie  wyznaczenia  miejsc  do  prowadzenia  handlu  w  piątki  i  w  soboty  przez  rolników  i  ich

domowników na Targowisku Miejskim „Mój Rynek” w Żarowie, stanowi załącznik do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 17

Uchwała nr LX/463/2023

Pkt 6.  określenia górnych stawek opłat  ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości  za usługi w

zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i

transportu nieczystości  ciekłych.  Przedmiotowy projekt  uchwały stanowi załącznik  do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  był  szczegółowo  omawiany

podczas prac komisji i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?



Burmistrz Leszek Michalak  powiedział,  że nadzór Wojewody Dolnośląskiego zwrócił  uwagę na

brak  liniowego  wzrostu  ponoszonej  opłaty  przez  właścicieli  nieruchomości  niezabudowanych  w

odniesieniu do wielkości pojemnika, czyli nie mieliśmy tej zasady, że 2 razy większy pojemnik to jest

2  razy  większa  opłata  za  odpady.  Bardziej  nawiązywaliśmy  do  ofert  złożonych  przez  samych

handlowców, które były niższe, niż te, których oczekuje Wojewoda Dolnośląski. Proponowane stawki

dotyczą opłaty maksymalnej mogącą stanowić ofertę przedsiębiorcy pobierającego opłaty za odbiór

odpadów  z  tych  nieruchomości.  Bazą  przeliczeniową  jest  opłata  za  pojemnik  60  litrowy,  którą

obniżamy z  33  zł  do  30  zł.  Jest  to  obecna stawka oferowana  firmy Eneris,  obsługującej  gminę.

Natomiast  są  też  inni  obsługujący np.  Alba,  która  stosuje  jeszcze  korzystniejsze  oferty.  Również

należy tu dodać, że nie jest to przedmiotem uchwały, ale przedsiębiorcy mają takie prawo i stosują

jeszcze  obniżenie  opłat,  w przypadkach,  w których nie  dostarczają  kontenerów, tylko  dostarczają

worki  na  surowce  wtórne  przedsiębiorcom.  Te  opłaty  również  są  niższe.  W  dniu  dzisiejszym

wywiązujemy się z przekazanych nam uwag nadzoru Wojewody Dolnośląskiego. Mamy nadzieję, że

to nie będzie skutkowało jakimiś podwyżkami, gdyż oferty handlowe i podpisane umowy w dalszym

ciągu funkcjonują i będą funkcjonowały i ta uchwała nie podważa tych umów, które są w obiegu

zarówno przez firmę Eneris, Alba, jak i pozostałe firmy świadczące usługi.

Radny Norbert  Gałązka zapytał,  o  zapis  „które nie  są  zbierane w sposób selektywny”,  czy tak

można zbierać? 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że ustawodawca nakłada na Radę Miejską nałożenie tzw.

kary.  Ona może być wielokrotna,  ponieważ dla  mieszkańców zastosowaliśmy najniższą  możliwą,

czyli  dwukrotną. Stąd też jest logiczne,  że zaproponowaliśmy dwukrotną, czyli  najniższą możliwą

karę dla pozostałych podmiotów. 

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, czy te nowe stawki to nie jest furtka dla firm wywozowych, żeby

podnosić  ceny za te  kubły? Do tej  pory stosowali  niższe stawki,  ale  znając  życie,  to  firmy będą

podnosiły i znów uderzamy w przedsiębiorców.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że Rada wskazuje górne stawki. Na całe szczęście jest tu

rynek, znamy przedsiębiorców, którzy rezygnują z jednego podmiotu, przechodzą do drugiego, nie ma

tu  porozumienia  między  podmiotami  odbierającymi.  Można  wysnuć  wniosek,  że  nasza  uchwała

wprost  nie  powinna  mieć  żadnego  zastosowania,  jeżeli  chodzi  o  regulację  cen  w  umowach.

Realizujemy ten obowiązek, który do nas należy, który został nam wytknięty, że byliśmy za łagodni i

nie stosowaliśmy zasady proporcjonalności, liniowego wzrostu kwoty maksymalnej, jako Rada sami

obniżaliśmy za bardzo. 

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że zastanawia się nad tym, czy tam gdzieś na górze nie istnieje

jakieś  lobby śmieciowe,  bo co chwilę  widzimy,  że jak tam z góry nam nakazują  podnosić  jakieś

śmieci, to zawsze dostaje przedsiębiorca i gmina, ale już firma wywozowa nie.



Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, uchwała w sprawie

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie

odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu

nieczystości  ciekłych, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu. Załącznik nr 19

Przedmiotowa uchwała w sprawie  określenia  górnych stawek opłat  ponoszonych przez właścicieli

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników

bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych,  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.

Załącznik nr 20

Uchwała nr LX/464/2023

Pkt  7.  określenia  zasad  i  trybu  przyznawania  oraz  wysokość  nagród  za  wyniki  sportowe.

Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 21

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem

omówienia na wczorajszej komisji, na komisji wcześniejszej i przypomniał, że kilka miesięcy temu,

tuż przed wakacjami, poprosił przewodniczącego komisji sportu o to, by komisja w związku z tym, że

mieszkańcy  gminy  Żarów  dopytują,  czy  istnieje  uchwała,  która  reguluje  zapisy  związane  z

przydzielaniem nagród dla wybitnych sportowców. Rozmawiał z Panem Burmistrzem, że potrzebne

jest takie uregulowanie. Rozmawialiśmy wspólnie razem i komisja, i Pan Burmistrz. Pan Burmistrz

przedłożył  komisji  przygotowany  projekt  uchwały.  Ten  projekt  uchwały  był  omawiany,

przedstawiony  na  komisji,  na  komisje  był  zaproszony  Pan  Burmistrz,  razem  wspólnie  omawiali

projekt, zapisy, były uzgodnienia, w dniu wczorajszym ten temat był zakończony. Jeżeli ten projekt

zostanie dzisiaj przegłosowany, to będziemy mieć uchwałę, która pozwoli na to, żeby od przyszłego

roku wybitni sportowcy z naszej gminy mogli otrzymywać nagrodę.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że bardzo cieszy się, że ten projekt dzisiaj jest procedowany

i cieszy się, że od nowego roku już odejdziemy od takiej  sytuacji,  że doceniać będziemy naszych

młodych sportowców poprzez prezenty rzeczowe, kupno kimon, czy też jak w przypadku niektórych

sportowców jakieś  jednorazowe opłaty startowe, czyli  takie  półśrodki.  Dzisiaj  będzie sytuacja  już

taka, że będziemy mieli jasną uchwałę, czytelną, w której jest uprawniony do zgłoszenia do nagrody.

Nagroda jest  określona,  jest  opiniowana przez komisję Rady Miejskiej.  Komisja opiniując,  będzie

brała pod uwagę osiągnięte rezultaty, wyniki, czy to będzie maksymalna kwota, czy niższa kwota.



Bardzo  chętnie  będę  się  zapoznawał  z  tą  opinią  i  w  oparciu  o  nią  będę  mógł  jako  burmistrz

przyznawać takie nagrody naszym sportowcom. Oby ich, było jak najwięcej i oby tych laurów na

wysokim poziomie, określonej w naszej uchwale było jak najwięcej, tak żeby sportowcy, szczególnie

młodzi, rozsławiali nasz Żarów.

Radny Robert Kaśków powiedział,  że kiedy śledził materiały,  które otrzymał,  biorąc pod uwagę

skalę  tych  sukcesów,  które  tu  są  wymienione,  to  2000  zł  to  trochę  za  mało.  To  jest  kwota

maksymalna, więc nic nie stoi na przeszkodzie, żeby docelowo te kwoty obniżać, jeśli ranga zawodu

będzie mniejsza. Pan starosta przyznaje nagrody w kwocie 5000 zł. Podobne kwoty obowiązują w

mieście.  2000 zł przy tytule mistrza świata to trochę mało.  Dlatego zaproponował, żeby tę kwotę

podnieść,  ale  jeśli  wola  większości  będzie,  aby pozostać  przy  2000 zł,  to  dlaczego  nie.  Nagroda

przyznawana z okazji Dnia Edukacji Narodowej dla nauczyciela wynosi w mieście i w powiecie 4800

zł za znacznie mniejsze sukcesy, niż tytuł mistrza świata, mistrza olimpijskiego, etc.

Przewodniczący  Rady  powiedział  dobrze,  że  Pan  radny  żyje  w  środowisku  takim,  gdzie  takie

nagrody są, bo też jest nauczycielem i takiej nagrody nigdy nie dostał. Super, że takie starostwo czy

gmina Świdnica, czy miasto Świdnica ma w budżecie takie pieniądze.

Radny Robert  Kaśków powiedział,  że  nie  chodzi  mu o porównanie  nas  z  innymi gminami,  bo

pewnie  są  też  takie,  gdzie  będą  mniejsze  kwoty.  Tylko  chodzi  o  ten  dysonans,  który  odczuwa

pomiędzy rangą zawodów wymienionych w tej uchwale, a kwotą 2000 zł, to jest kwota dużo mniejsza

i nieproporcjonalna do tego, co jest  wpisane w uchwale.  Mówimy o tych najwyższych osiągach i

powinny być nieco wyższe kwoty. Te 4000 zł, czy 5000 zł byłoby właściwą miarą w przypadku tej

uchwały i taki postulat stawia.

Przewodniczący Rady  powiedział,  że było to konsultowane i z komisją budżetu, i z burmistrzem

patrzyliśmy, jakie kwoty mamy zapisane i w budżecie, jak ten budżet nasz funkcjonuje. Dla nas było

ważne, żeby przede wszystkim tą uchwałę przyjąć. Zobaczmy, jak to będzie też funkcjonowało, bo to

też trzeba powiedzieć wprost, że nie mamy dzisiaj nagle takich mistrzów świata na terenie gminy,

jeżeli będzie taka potrzeba, to nic nie stoi na przeszkodzie, abyśmy mogli tą uchwałę zmienić. Dla

niego jest ważne, że głos mieszkańców został przyjęty. 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że nagrody rzeczowe, które do tej pory stosowaliśmy, to

był przedział maksymalnie do 1000 zł. Ta kwota jest zwielokrotnieniem tego, co praktykowaliśmy do

tej pory.

Radny Robert Kaśków podkreślił,  że to jest bardzo dobry ruch, bo w końcu formalizuje i czyni

transparentnym  przyznawanie  nagród.  Tu  się  z  Panem  Burmistrzem  i  Panem  Przewodniczącym

całkowicie zgadza, natomiast kwoty powinny być wyższe, a też nikt nas nie zmusza, by te kwoty

przyznawać, zawsze możemy dać mniej, jeśli nasze możliwości budżetowe będą mniejsze. 

Radny  Tadeusz  Pudlik powiedział,  że  za  osiągnięcia  tego  roku,  już  w  przyszłym  roku  będą



konsumowane przez tą uchwałę. Olimpiady mamy w przyszłym roku w Paryżu, ale nagrody będą

dawane w 2025r. Jeżeli ktoś zdobędzie medal olimpijski, zawsze mamy tamte 4-5 miesięcy na to,

żeby tą uchwałę zmienić i ewentualnie podnieść na cele medalu olimpijskiego. 

Radny  Norbert  Gałązka powiedział,  tak  jak  Pan  Burmistrz  wspomniał,  że  wcześniej  te  kwoty

oscylowały  maksymalnie  za  wyniki,  które  tu  są  jakby  najniższymi  wynikami,  czyli  w okolicach

zdobycia mistrzostwa Dolnego Śląska. To były maksymalne wyniki, jakie się zdarzały. Jeżeli byśmy

podwyższyli tą kwotę do 5000 zł, czyli za najniższe wyniki dostaliby proporcjonalnie mniej. Jemu się

wydaje,  że jak ktoś zdobywa pierwsze do trzeciego miejsca na olimpiadzie,  to już zdobywa z tej

olimpiady kilkadziesiąt tysięcy złotych, więc czy dla niego to będzie 4000, czy 2000 zł, to wielkiej

różnicy nie zrobi, a bardziej zrobi dla tych, którzy zdobędą te pierwsze miejsce na mistrzostwach

Dolnego  Śląska.  Tu  bardziej  chodziło  o  uhonorowanie  tych,  którzy  zdobędą  na  mistrzostwach

Dolnego Śląska, bo bardzo rzadko zdarzają się mistrzostwa świata, puchary świata i olimpiady.

Radny Robert Kaśków zapytał, co w przypadku jeśli ktoś będzie mistrzem świata albo zdobędzie

najwyższe laury, to proponujemy taką kwotę, która może być dedykowana juniorowi z Uniwersjady, a

nie  mistrzowi  świata.  Ta kwota blokuje możliwości  dla  tych najlepszych sportowców. Juniorowi,

wicemistrzowi Dolnego Śląska nie dałbym więcej niż 500, 700 zł, ale co, jeśli trafi się mistrz, to dam

2000 zł, dlatego proponuje w miejsce 2000 zł wstawić 4000 zł. 

Radny Tadeusz Pudlik powiedział,  jeżeli  zapiszemy i  przegłosujemy te  4000 zł,  to  trzeba to  w

budżecie ująć. Po drugie za medal olimpijski dostają minimum 200.000 zł. To są ładne pieniądze plus

pieniądze sponsorskie, to też są bardzo ładne pieniądze, a te 2000 zł, to jest taka nagroda za to, że

myślimy o tym, że to gmina jednak o to dba, a nie będziemy teraz rozróżniać, bo jeżeli otworzymy te

widełki do 4000, to każdy powie ale ja jestem mistrzem Dolnego Śląska, ja chce 4000 zł, nie 500 zł.

Przewodniczący Rady powiedział, że tutaj trzeba pamiętać o tym, że gmina czy mieszkańcy danej

miejscowości stawali na wysokości zadania po to, żeby kogoś przyjąć, przywitać, żeby podziękować.

Te  2000 zł  to  są  żadne pieniądze,  jak  popatrzymy czasami  na  różne  festyny,  nagrody w innych

miastach Polski, to są to czeki rzędu 1000 zł, 2000 zł, 3000 zł. Ja też patrzę z punktu widzenia naszej

gminy, jaka ona jest, to jest gmina mała, to nie jest Wrocław, to nie jest Warszawa, to nie z Łódź, była

intencja taka, że taka uchwała powinna być. Przez wiele ostatnich lat, przynajmniej kiedy był dzień

sportu albo było podsumowanie roku kalendarzowego, szukaliśmy wybitnego sportowca, zawodnika

itd.  Okazywało  się  np.  że  pojechało  2  zawodników  z  Żarowa,  2  zawodników  z  Mesimeestii  w

Czechach za granicą i potem we wniosku o przyznanie nagrody do burmistrza jest napisane, że brał

udział w międzynarodowych mistrzostwach. To nie tędy droga. Tu powinien być związek sportowy,

stowarzyszenia itd. którzy z takimi wnioskami występują. Wg. tej uchwały, którą możemy przyjąć,

sytuacja jest prosta. Stowarzyszenia, związki sportowe itd. występują z takim wnioskiem. Wnioski

trafiają do komisji sportu, która generalnie powinna być zawsze przy każdej radzie, która jest teraz,



która będzie w przyszłości, opiniuje te wnioski, przekazuje do burmistrza i burmistrz ma ostateczną

rolę w tym, żeby tą nagrodę przyznać. Taka była intencja.

Radny Norbert Gałązka powiedział, że tak naprawdę tych wniosków za wiele nie będzie. O randze

Pawła Fajdka i tego typu sportowca, to będzie tak naprawdę symboliczna kwota. To chodzi też o tych,

którzy dopiero zaczynają przygodę ze sportem.

Radny Robert Kaśków powiedział, każda ze stron ma swoje racje, to nie jest głos przeciwko, tylko

mówię o swoim wrażeniu, że jak dojdzie do tych najwyższych lałrów, np. Medalu olimpijskiego to te

2000 zł to dla mnie jest taki rodzaj kwoty, która nie licuje z tym tytułem.

Radny Tadeusz  Pudlik powiedział,  że  nagroda  2000  zł  to  jest  100% podwyżki  w stosunku  do

ubiegłej, do tego 1000 zł. Zaproponował, żeby radny wycofał się z tego wniosku i wtedy nie będzie

żadnego problemu.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że ponieważ tu mamy całe spektrum nie tylko olimpiady,

bo się koncentrujemy na olimpijczykach, koncentrujemy się na zawodnikach, mamy na swoim terenie

trenerów, którzy osiągają  m.in.  w pracy z niepełnosprawnymi bardzo wysokie osiągnięcia.  Mamy

Mistrzów Dolnego Śląska, więc jestem przekonany, że państwo jako komisja sportu po nowym roku

będziecie mieli co robić.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  pan Robert  składa  wniosek,  aby w tej  uchwale  ta  główna

nagroda, czyli w § 4 ust. 1. Wysokość nagrody pieniężnej nie może przekazać kwoty 4000 zł. 

Radny Robert Kaśków powiedział, proszę tak wniosek sformułować i zapisać.

Przewodniczący Rady  przeszedł do głosowania wniosku formalnego radnego Roberta Kaśków. W

wyniku  głosowania  przy  1  głosie  „za”,  9  „przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  wniosek  został

odrzucony. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 22

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Sportu  i  Kultury  Norbert  Gałązka  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 10 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” uchwała w sprawie

określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokość nagród za wyniki sportowe, została przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 23

Przedmiotowa uchwała w sprawie  określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokość nagród za

wyniki sportowe, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Załącznik nr 24

Uchwała nr LX/465/2023

Pkt 8.  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie wsi

Pożarzysko,  gmina  Żarów.  Przedmiotowy  projekt  uchwały  stanowi  załącznik  do  niniejszego



protokołu. Załącznik nr 25

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję  i  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedmiotowego

projektu uchwały.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że zgodnie z ustaleniami na wczorajszej komisji przedkłada

projekt  z  uzupełnionym zapisem 20% w § 16. Jest  to teren w całości  należący do gminy.  Teren

obecnego  boiska  sportowego  dostosowujemy  w  Pożarzysku  do  nowych  funkcji.  Poprosił  Pana

Burmistrza o przedstawienie, jakie prace w tym kierunku są poczynione wspólnie z mieszkańcami

Pożarzyska.

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora powiedział,  że  w przyszłym roku  z  programów  fundusze

europejskie  dla  Dolnego  Śląska  ma  pojawić  się  konkurs,  który  umożliwi  złożenie  wniosku  na

budowanie  obiektów  na  terenach  wiejskich,  pełniących  funkcje  publiczne.  Chcielibyśmy  w

Pożarzysku wybudować obiekt  pełniący  taką funkcję,  żeby był  świetlicą  i  jednocześnie  miejscem

spotkań strażaków, czyli remizą, ponieważ obecna świetlica jest w złym stanie technicznym. Z kolei,

jeżeli  chodzi  o  remizę,  nadaje  się  już  do remontu.  Stwierdziliśmy,  że  nie  ma sensu  remontować

obiektów  naraz,  ponosić  dodatkowe  koszty,  skoro  pojawia  się  możliwość  złożenia  wniosku  i

otrzymania sporego dofinansowania 70% na budowę nowego obiektu. Jedynym problemem było to,

że teren, który posiadamy pełnił w planie zagospodarowania funkcję sportową i stąd ta zmiana, aby

pełnił funkcję o charakterze usługowym. Taka zmiana pozwoli przygotować projekt, który obecnie już

jest zlecony i firma wyłoniona przygotowuje projekt budowlany z pozwoleniem na budowę tylko, że

pozwolenie na budowę będzie możliwe po przyjęciu planu zagospodarowania, więc niezbędne jest

przyjęcie  tej  uchwały.  Spotkania  odbyły  się  z  projektantem,  z  mieszkańcami.  Obiekt,  który  ma

powstać spełnia wszystkie potrzeby, które wyrazili mieszkańcy na spotkaniach. Mam nadzieję, że w

przyszłym roku taki konkurs się pojawi, bo takie są założenia i wtedy złożymy wniosek, żeby móc

zrealizować daną inwestycję.

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję

i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w  obrębie  wsi

Pożarzysko, gmina Żarów, została przyjęta.  Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu. Załącznik nr 26

Przedmiotowa uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru

położonego w obrębie wsi Pożarzysko, gmina Żarów, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.



Załącznik nr 27

Uchwała nr LX/466/2023

Pkt 9.  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie wsi

Zastruże, gmina Żarów. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 28

Przewodniczący Rady powiedział, że wczoraj ustaliliśmy, że w projekcie będzie opłata planistyczna

w wysokości  20%, więc jest  wpisane 20%. Następnie Przewodniczący obrad otworzył  dyskusję  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Burmistrz Leszek Michalak powiedział, że w tym przypadku obecne przeznaczenie terenów, które

są  objęte  zmianą  w  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  to  przeznaczenie  pod

budownictwo  jednorodzinne.  Jest  to  jedyna  wioska,  która  nie  ma  swojej  świetlicy  wiejskiej  i

chcieliby, żeby ta świetlica tam powstała, razem z mikro parkingiem i pomieszczeniami służącymi

mieszkańcom, może też szkole, jeżeli będzie taka potrzeba. Wprowadzenie tego projektu to nie tylko

będzie  możliwość  ubiegania  się  o  pozyskanie  środków  dotacyjnych  na  realizację  naszego

przedsięwzięcia,  również  możliwość  pozyskania  środków  przez  szkołę,  np.  z  programów

Ministerstwa Sportu na przykrycie tego boiska, bo i taka możliwość występuje. Dopóki nie będziemy

mieli miejscowego planu, ani szkoła, ani my nie możemy skorzystać z potencjalnych możliwości. 

Pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął dyskusję

i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania przedmiotowego projektu  uchwały.  W

wyniku głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w  obrębie  wsi

Zastruże,  gmina  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu. Załącznik nr 29

Przedmiotowa uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru

położonego  w  obrębie  wsi  Zastruże,  gmina  Żarów,  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.

Załącznik nr 30

Uchwała nr LX/467/2023

Pkt 10.  wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Świdnicy i Sądu Rejonowego w Świdnicy na

kadencję 2024-2027. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 31

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  w  bieżącym  roku  upływa  kadencja  ławników  sądowych

wybranych w 2019 roku i zgodnie z ustawą o ustroju sądów powszechnych najpóźniej w październiku



roku  kalendarzowego,  w  którym  upływa  kadencja  dotychczasowych  ławników,  Rada  Miejska

powinna dokonać wyboru dla nowych ławników na lata 2024-2027. Ławników do sądów okręgowych

oraz sądów rejonowych wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów w

głosowaniu  tajnym.  Przed  przystąpieniem  do  wyborów  Rada  Gminy  powołuje  zespół,  który

przedstawia  na  sesji  Rady  swoją  opinię  o  zgłaszanych  kandydatach,  w  szczególności  w  zakresie

spełnienia  przez  nich  wymogów  określonych  w  ustawie.  Zespół  został  przez  radę  powołany  w

czerwcu br.  Zespół  obradował,  pracował w składzie:  pan Tadeusz Pudlik,  pani  Ewa Góźdź,  pani

Barbara  Zatoń,  pan Piotr  Zadrożny,  pani  Anna Żurek.  Przewodniczącym tego zespołu został  pan

Tadeusz  Pudlik.  Zespół  obradował,  dokonał  analizy  zgłoszonych  wniosków  i  dokumentacji,

sporządził  protokół  z  posiedzeń  i  opinię  w tej  sprawie.  Następnie  Przewodniczący  Rady Roman

Konieczny  poprosił  Przewodniczącego  Zespołu  pana  Tadeusza  Pudlika  o  przedstawienie  opinii  o

zgłoszonych kandydatach.

Przewodniczący  Zespołu  Tadeusz  Pudlik przedstawił  Radzie  Miejskiej  w  Żarowie  opinię  o

zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Świdnicy na kadencję 2024-2027.

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 32

Przewodniczący Rady poinformował,  że  wybory  na  ławników  są  tajne,  w  związku  z  czym  to

głosowanie powinno odbyć się w sposób tajny, poprzez użycie przycisku na urządzeniu do liczenia

głosów, o czym mówi Statut Gminy Żarów. Jest to głosowanie tajne, więc na monitorze nie ukażą się

nazwiska, tylko ukażą się liczby z głosowania. 

Przewodniczący  obrad przystąpił  do  głosowania  tajnego  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu

Okręgowego w Świdnicy,  Wydział  Cywilny  głosowanie  za  kandydaturą  pani  Bogusławy Barbary

Darowskiej na ławnika Sądu Okręgowego w Świdnicy - Wydział  Cywilny.  W wyniku głosowania

przy  11 głosach „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”  Pani  Bogusława  Barbara  Darowska

została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Świdnicy – Wydział Cywilny. Protokół z tajnego

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 33

Przewodniczący  obrad przystąpił  do  głosowania  tajnego  w  sprawie  wyboru  ławników  do  Sądu

Okręgowego w Świdnicy - Wydział Cywilny głosowanie za kandydaturą pana Tomasza Stanisława

Możyńskiego na ławnika Sądu Okręgowego w Świdnicy - Wydział Cywilny.  W wyniku głosowania

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” Pan Tomasz Stanisław Możyński został

wybrany  na  ławnika  do  Sądu  Okręgowego  w  Świdnicy  –  Wydział  Cywilny.  Protokół  z  tajnego

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 34

Przewodniczący  Zespołu  Tadeusz  Pudlik przedstawił  Radzie  Miejskiej  w  Żarowie  opinie  o



zgłoszonej kandydatce na ławnika do Sądu Rejonowego w Świdnicy na kadencję 2024-2027. Opinia

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 35

Przewodniczący Rady przeszedł do tajnego głosowania kandydatki na ławnika do Sądu Rejonowego

w Świdnicy  –  Wydział  Rodzinny i  Nieletnich.  Głosowanie  za  kandydaturą  Pani  Marzanny Marii

Żydek na ławnika do Sądu Rejonowego w Świdnicy - Wydział  Rodzinny i  Nieletnich.  W wyniku

głosowania przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” Pani Marzanna Maria Żydek

została  wybrana  na  ławnika  do  Sądu Rejonowego  w Świdnicy  -  Wydział  Rodzinny i  Nieletnich.

Protokół z tajnego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 36

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  wpisanie  nazwisk  do  projektu  uchwały  i stwierdził,  że  Rada

Miejska w Żarowie podjęła uchwałę w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Świdnicy i

Sądu Rejonowego w Świdnicy na kadencję 2024-2027. Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik do

niniejszego protokołu. Załącznik nr 37

Uchwała nr LX/468/2023

Przewodniczący Zespołu radny Tadeusz Pudlik podziękował zespołowi za merytoryczną pracę, za

włożony  wkład  i  wyłonienie  ławników i  powiedział,  że  kiedyś  zgłaszano  15,  17  kandydatów na

ławników, teraz tylko 3 kandydatów się zgłosiło. Nad każdą kandydaturą trzeba było się pochylić

indywidualnie i zespół wykonał swoją pracę bardzo dobrze.

Ad. IV. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, tj. do sprawozdania

z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik Nr 38

Radny Mieczysław Myrta zapytał o prowadzone postępowanie administracyjne w sprawie wydania

decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  planowanego  przedsięwzięcia  pod  nazwą

„Powiększenie  obszaru  górniczego  Siedlimowice  i  w  obrębie  złoża  Siedlimowice  w  granicach

własności Inwestora”, chciałby coś więcej dowiedzieć się w tej sprawie.

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że tu istotą jest to, że kopalnia Siedlimowice wchodząc

w kolejne obszary wydobycia w ramach swojego wyrobiska, w jednym miejscu zakańcza na ścianie,

na której drąży skałę, przesuwa i za każdym razem przy każdym przesunięciu nawet pojedynczej

maszyny potrzebne jest tego typu postępowanie. Tutaj teren jest w miejscowym planie przeznaczony

po  to.  Tu  nie  ma  żadnych  proceduralnych  problemów  czy  wątpliwości,  natomiast  jest  potrzeba

formalnego przeprowadzenia tego postępowania.

Radny Mieczysław Myrta  zapytał, czy będą coraz bardziej w głąb wchodzili z wydobyciem tego

kamienia?



Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział,  że  chodzi  o to,  że fedrując ścianę,  przesuwają się w

którymś kierunku i takie przesunięcia poza obszar wydobycia, który mieli w poprzednim dokumencie

wymaga nowego dokumentu, np. przestawienie maszyn, które sortują czy innego rodzaju to zawsze

wymaga dodatkowych dokumentów. Taka jest procedura. Zwracają się o to za każdym razem, tutaj

nie ma żadnych podstaw, żeby odmówić, czy mieć wątpliwość. Jest to ich własność. Jest to objęte

przebadanym miejscem, gdzie ten materiał  skalny jest,  to jest ich prawo, natomiast te dokumenty

musimy przeprowadzić. Jeśli chodzi, w którym miejscu, z jakim metrażem, to te informacje są jawne,

można się z nimi zapoznać. Każdy taki ruch na terenie kopalni wymaga podobnego postępowania i te

postępowania są przeprowadzane w przypadku każdego złoża.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał o zarządzenie nr 163A, co to znaczy?

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  zarządzenia  burmistrza  wydawane  są  w  pewnej

kolejności. Pracownicy mają obowiązek złożyć zapotrzebowanie w konkretnej dacie, pod konkretne

zarządzenie  i  jeżeli  mamy  nałożenie,  a  przewidzieliśmy  tylko  jedno  miejsce  na  zarządzenie  pod

konkretną datą, wtedy wprowadzamy literę.

Radny  Tadeusz  Pudlik  zapytał  o  negatywnie  rozpatrzony  wniosek  przez  Społeczną  Komisję

Mieszkaniową o przydział lokalu mieszkalnego, celem osiedlenia się na terenie gminy Żarów rodziny

z Kazachstanu. Kiedyś te rodziny przyjmowaliśmy, a teraz jaki był powód, że nie przyjęliśmy?

Burmistrz  Leszek  Michalak odpowiedział,  że  u  nas  brak  jest  możliwości  lokalowych.  Takich

wniosków jest dużo, one są składane do wielu gmin, trafiają do nas. Kilka rodzin przyjęliśmy. W tej

chwili nie mamy takich możliwości. Lokale potencjalne, mamy zajęte w tej chwili przez uchodźców z

Ukrainy. Jeszcze nie mamy zwolnionego żadnego z tych lokali, więc na dziś nawet nie bardzo mamy

jak rozpatrzyć pozytywnie, bo nie można tych ludzi przyjąć, a potem zostawić na ulicy.

Radny Tadeusz Pudlik  zapytał  odnośnie uchylenia decyzją  Wojewody Dolnośląskiego polecenia

zorganizowania  zakwaterowania  dla  uchodźców z  Ukrainy,  przystosowanym do  tego  celu  lokalu

mieszkalnym przy ulicy Sikorskiego w Żarowie postanowiono pozostawić ww. lokal do dyspozycji

gminy  Żarów  w  celu  ewentualnej  potrzebie  natychmiastowego  zasiedlenia  w  nim  osób

poszkodowanych w zdarzeniu losowym. Jakie to były powody, że Wojewoda nam uchylił tą decyzję? 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że Wojewoda zwraca się do gmin o składanie wniosków

tam, gdzie lokal się zwalnia, a jest objęty decyzją Wojewody. Jak długo jest ta decyzja, tak długo my

nie możemy dysponować inaczej, niż dla uchodźców danego lokalu. To był lokal mieszkalny, który

trafia na listę mieszkaniową.

Radny Tadeusz Pudlik podziękował odnośnie podpisanej umowy z wykonawcą prac rozbiórkowych

siedmiu  żelbetowych  słupów  zlokalizowanych  w  Żarowie.  Radny  dopytał  o  dokonanie  oględzin

pustostanów przez osoby z listy mieszkaniowej, celem przekazania im tych lokali mieszkalnych w

formie najmu, ile odzyskano tych pustostanów?



Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział,  że każdy pustostan to lokal zwolniony, czy na skutek

śmierci, czy innej przyczyny, a ile ich było w tym roku? Nie jestem w stanie w tej chwili podać

konkretnej liczby. Przekażemy ile, natomiast to jest procedura bardzo prosta, jak ktoś jest na liście

mieszkaniowej ma prawo obejrzeć lokal, zanim podejmie decyzję, czy tam zamieszka?

Radny  Tadeusz  Pudlik  zapytał  o  organizację  Międzynarodowego  Dnia  Kobiety  Wiejskiej  w

Wierzbnej w dniu 28.10., na czym polega, co to jest? 

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział, że jest to kolejna edycja, już był taki dzień obchodzony

w Kalnie, w Imbramowicach. Jest ono obchodzone wspólnie z instytucjami, które się zaangażowały,

bo  od  tego  się  rozpoczęło,  żeby  instytucje  zewnętrzne,  które  zaangażowały  się  we  wskazanie

odrębności kobiet wiejskich. Wszyscy mamy świadomość, że życie na wsi jest odrobinę trudniejsze,

niż w mieście. Skoro jest możliwość zaakcentowania i jest taki dzień uchwalony, to tradycyjnie od

paru  lat  spotykamy  się  w  gronie  przedstawicielek  kobiet  wiejskich  w  poszczególnych

miejscowościach i przy okazji jest wymiana doświadczeń.

Radny Tadeusz Pudlik zapytał, co to jest Dom mieszkalny Smart Work w Wierzbnej?

Burmistrz Leszek Michalak odpowiedział,  że jest to po byłej Szkole Podstawowej w Wierzbnej.

Firma Smart Work zajmuje się pozyskiwaniem pracowników z innych krajów dla potrzeb naszych

zakładów i nie tylko. Dysponując wolnymi lokalami część udostępniła uchodźcom.

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do

następnego punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  są  przedkładane  do

Przewodniczącego Rady na piśmie oraz umieszczane na BIP i poprosił o ich składanie. 

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  23.09.23r.  odbyły  się  Powiatowe  Zawody  Pożarnicze  w

Świdnicy. Z naszej gminy wzięły udział 3 jednostki: jednostka seniorów z Mrowin, jednostka kobiet z

Pożarzyska i  Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza z Wierzbnej.  Podziękował strażakom, w pierwszej

kolejności z Mrowin, z okręgu którego jest. Chłopaki od wielu lat w gminie Żarów zajmują pierwsze

miejsce  w  zawodach  gminnych.  W  pandemii  takich  zawodów  nie  było,  teraz  uczestniczyli  w

zawodach powiatowych. Zajęli czwarte miejsce. Jesteśmy wszyscy z nich bardzo dumni. Ważne jest

to, że oni sami też przez wiele lat składali pieniążki, które dostają z tytułu brania udziału w akcjach na

to,  by  mogli  kupić  porządną  pompę  do  straży  pożarnej.  Kupili  i  nareszcie  mogli  wystartować  i

naprawdę  pokazać,  że  są  dobrymi  strażakami.  Pogratulował  też  dziewczynom  z  Pożarzyska.

Dziewczyny zajęły drugie miejsce. Podziękował także OSP Wierzbna, jeżeli chodzi o młodzików, za

zajęcie drugiego miejsca. Bardzo się cieszy, że gmina Żarów była tak pięknie reprezentowana.  Dla

wszystkich chłopaków, wszystkich dziewcząt i dzieciaków  złożył wielkie podziękowania,  bo robią

bardzo dobrą robotę. Przewodniczący dopowiedział, że w Mrowinach była sytuacja taka, że mieliśmy



trudności z zagospodarowaniem boiska sportowego. Mówię o strzyżeniu trawy itd. Cieszę się bardzo,

że znalazła się osoba, która chce nam pomóc, chce z tego boiska korzystać. Wspólnie z radą sołecką

zorganizowaliśmy piknik. Pozyskaliśmy środki na to, żeby to można było zrobić. Boisko będzie w tej

chwili  strzyżone,  sukcesywnie  będzie  zagospodarowane i  podziękował  radzie  sołeckiej  z  Mrowin,

Silesii Żarów, panu Dawidowi Sobel, że się tym tematem zajął.

Radna Ewa Góźdź zapytała, w związku z licznymi nieuregulowanymi awariami na Armii Krajowej

20, czy coś wpłynęło od wspólnot mieszkaniowych, jeśli chodzi o inwentaryzację kanalizacji?

Z-ca  Burmistrza  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  w  zeszłym  tygodniu  do  chwili  obecnej

jeszcze nie wpłynęła jakakolwiek odpowiedź.

Radny Robert Kaśków zapytał, skąd pochodzi i jak wyjaśnić biały intensywny dym nad zakładem

Colorobbia na strefie w Żarowie, który nie jest parą, czy tam była jakaś awaria, że dymi mocniej niż

przeciętnie, bo mieszkańców to zaniepokoiło?

Burmistrz Leszek Michalak  odpowiedział,  że  Colorobbia dla celów technologicznych korzysta  z

gazu sieciowego, ale dopytamy w zakładzie.

Radna Maria Tomaszewska  zgłosiła do naprawy lampę w Łażanach, która nie świeci, a oświetla

przejście dla pieszych.

Burmistrz  Leszek  Michalak  powiedział,  że  w  październiku  jak  co  roku  staramy  się  wymienić

wszystkie  zużyte  żarówki,  spalone  żarówki  i  pousuwać awarie,  żeby przed 1  listopada  wymienić

wszystkie  spalone punkty.  Burmistrz poprosił  o takie  sygnały,  zwłaszcza  teraz,  aby wpływały,  bo

często jest tak, że żarówka miga i jak przyjeżdża operator akurat świeci, wyjedzie i przez północy nie

świeci, więc takie sygnały są naprawdę nam potrzebne, żeby to sprawnie zrobić.

Radny  Roman  Konieczny powiedział  odnośnie  oświetlenia,  bo  też  zgłaszał  taki  problem  w

Mrowinach.  Natomiast  wie  od  panów,  którzy  wymieniają  żarówki,  że  w  ciągu  dnia  lampy  są

zaświecone, tylko dlatego, że jest sprawdzana w tym momencie kompletność, czy wszystko działa.

Natomiast ludzie zgłaszają do Urzędu, do radnych, żeby te światło wyłączyć i trzeba ich uczulić, że

akurat jest ten moment, kiedy są sprawdzane linie energetyczne.

Radny Tadeusz Pudlik powiedział, że każda lampa powinna mieć swój numer i pracownik powinien

wieczorem, jak te lampy są zapalone przejechać i spisać numer jaki nie świeci. W dzień przyjechać

wymienić i znów za dwa dni sprawdzić. Na przejeździe na Piotrowice od paru tygodni świecą się dwie

lampy i nie ma kto tego wyłączyć.

Burmistrz Leszek Michalak  powiedział,  że cenniejszym dla nas jest  pozyskiwanie informacji  od



mieszkańców, sołtysów, radnych, że z daną lampą jest kłopot.  Numerowane są słupy energetyczne i

tam, gdzie mamy oprawy na dzierżawionych słupach energetycznych, tam są numery, natomiast na

lampach typu parkowego tych numerów nie ma i nie ma potrzeby, one są przy numerach adresowych.

Radna Zuzanna Urbanik zaprosiła na na Święto Dyni w sobotę 7 października do Wierzbnej. Przy

okazji radna  powiedziała, że przy cmentarzu komunalnym w Wierzbnej przed wejściem jest dziura,

która podczas opadów deszczowych długo stoi woda. Przed Wszystkich Świętych może warto zrobić

porządek, troszkę wyrównać, podsypać, żeby faktycznie można było przejść. 

Z-ca Burmistrza Przemysław Sikora odpowiedział, że problem był zgłaszany, jest odnotowany. Na

pewno przed świętami będzie zrobione.

Radny Tadeusz Pudlik przeczytał artykuł z Gazety Żarowskiej odnośnie oznakowań na drogach i

ścieżkach rowerowych i złożył interpelacje w sprawie pomalowania pasów na przejściu dla pieszych

na skrzyżowaniu ulic Armii Krajowej i ulicy Piastowskiej. Wg. odpowiedzi z dnia 13 lipca tego roku,

czynności  te  miały  być  wykonane  do końca  III  kwartału  2023  roku.  W Gazecie  Żarowskiej  jest

napisane, że wszystkie pasy były pomalowane, mimo wszystko na skrzyżowaniu ulicy Piastowskiej z

Armii Krajowej te pasy są całkowicie niewidoczne. To jest ciąg, gdzie dzieci przechodzą z osiedla

domków jednorodzinnych do szkoły podstawowej i pasów tam brakuje. Radny zaproponował zdjęcie z

postumentu nazwy Żarów, a w to miejsce przymocować tabliczkę z napisem Żarów miasto Fair Play,

stojącą  bliżej  miasta.  Radny  ponowił  prośbę  o  uporządkowanie  terenu  przy  parkingu  na  ulicy

Piastowskiej  koło  szkoły  podstawowej.  Następnie,  w  związku  z  pomyłką  dotyczącą  zapisów  w

interpelacji  z dnia 29 czerwca 2023r omyłkowo napisał nazwę firmy, wobec powyższego ponawia

zapytanie.  Ponawia  także  zapytanie  dotyczące  przyczyn  zdemontowania  tablicy  kierunkowej

zlokalizowanej  przy  rondzie  Orderu  Uśmiechu  w kierunku  centrum miasta.  W imieniu  rodziców

poprosił o przegląd skate parku oraz przegląd placu zabaw przy ulicy Łokietka. Na temat ronda w

Mielęcinie otrzymał już odpowiedź od Pana Burmistrza.

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI. Przyjęcie protokołu Nr LIX/2023 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 7 września

2023r.

Przewodniczący obrad  poinformował Radę,  iż  protokół  był  udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas  obrad sesji,  w celu naniesienia  ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący obrad przeszedł do głosowania, w

wyniku którego przy 10 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Protokół Nr LIX/2023 z

sesji Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 7 września 2023r. został przyjęty przez radnych Rady Miejskiej

w Żarowie (radny Robert Kaśków opuścił posiedzenie).  Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.                   Załącznik nr 39



Ad VII. Zakończenie obrad LX sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 5 października 2023 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam LX Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                              …..........................................
        Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady:


